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Mittal doufá, že nebude muset odstavit pec
> čtk

...1
Byznys

Ostrava / Společnost ArcelorMittal Ostrava vyrábí kvůli nízkému odbytu surové železo jen na dvou ze čtyř svých vysokých pecí.
V posledních letech podnik využíval tři pece, jejich kapacita stačila pokrýt potřebu odběratelů. Pokud by se situace na trhu dále
zhoršila, bylo by zřejmě nutné odstavit ještě jednu vysokou pec, což by znamenalo vážnou situaci z hlediska bezpečnosti
provozu, udržení bilance plynu ve výrobě a také z hlediska zaměstnanosti, řekl generální ředitel společnosti Sanždaj
Samaddar.      
„Důsledkem by bylo i odstavení další koksárenské baterie, snížení výkonu závodu Energetika, kde bychom museli odstavit
několik kotlů, a další změny. Doufáme však, že k tomu nedojde a že ve druhém čtvrtletí nastane zlepšení situace,“ konstatoval
Samaddar.      
Nyní pracuje v závodě Vysoké pece 600 zaměstnanců, v průměru 80 z nich zůstává během týdne doma za 70 procent mzdy,
uvedla mluvčí firmy Věra Breiová. Výroba v celé společnosti ArcelorMittal Ostrava jede v současné době v průměru na 35 až
40 procent kapacity. Celá firma ArcelorMittal Ostrava zaměstnává asi 7300 lidí a firma v minulých dnech oznámila, že do půlky
března propustí 650 lidí.      
Podle šéfa největšího domácího ocelářského podniku je naprosto nemožné dělat jakékoliv odhady budoucího vývoje na
českém trhu. „V současné situaci není možné dělat ani měsíční prognózy. Trh postrádá likviditu, pojistné společnosti snížily
pojištění závazků našich zákazníků. Znamená to, že někteří zákazníci si nyní nemohou dovolit nakupovat naše produkty.
Vzhledem k tomu je první čtvrtletí letošního roku ještě horší, než bylo poslední loňské,“ říká Samaddar. Nicméně podle vedení
skupiny ArcelorMittal se v globálním náhledu začínají objevovat určité náznaky na pravděpodobné zlepšení současného stavu.


